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OPENBARE ZITTING 14 NOVEMBER 2012 

De heer voorzitter 

Collega’s, wilt ge plaatsnemen, alsjeblieft? Snel, als ge kunt. 
 
Proficiat voor de twee tegenover elkaar staande fracties! Ze zijn bijna voltallig. Zo moet het zijn. 
Ik bedoel natuurlijk dat ze tegenover elkaar staan in de raad.  
 
Flores claudantur. Sluit de deuren, alsjeblieft.  
  
Goedemiddag, ik open de raad. Hola hola, dat is voor straks, hè? Nu heb ik het woord. Ik open 
de raad van woensdag 14 november 2012 om 14.03 uur, drie minuten te laat.  
 
Verlofaanvragen. Caroline De Padt en Rudy Corijn hebben zich aangemeld. Zijn er nog?  
Mevrouw Van der haeghen? Meneer Beke? Ja. Meneer Joris? Geen verontschuldigingen? 
Meneer Corijn, ge zijt wel aanwezig? Schrap dus de verlofaanvraag.  
 
Behandeling van de agenda. Punt 4, behandeling van de agenda: toevoeging van punt 35 aan 
de agenda, bij hoogdringendheid. Mevrouw Verhoeve, u heeft het woord. 

Mevrouw Verhoeve  

Dank u wel, meneer de voorzitter. Ik heb inderdaad gevraagd om dit punt toe te voegen aan de 
agenda, aangezien de volgende buitengewone algemene vergadering van Veneco zal 
plaatsvinden op 14 december 2012 en de volgende raad pas op 19 december zal zijn. Daarom 
heb ik dus gevraagd om in de raad van vandaag dit punt toe te voegen, bij hoogdringendheid. 

De heer voorzitter 

Mevrouw, ik zal dat onmiddellijk ter stemming leggen. We moeten een tweederde meerderheid 
hebben, hè? Anders kan het punt niet aan de agenda worden toegevoegd.  
 
Mevrouw, gaat het over dit punt? Mevrouw Colen. Alsjeblieft.  

Mevrouw Colen 

Ja, ik heb gewoon een vraag voor collega Verhoeve, voorzitter. Als ik naar de brief van Veneco 
kijk, zie ik dat die gedateerd is op 31-10-2012. Dan begrijp ik niet waarom het punt niet tijdig, 
dus voor zondag, op de agenda had kunnen gezet worden en waarom het vandaag plotseling 
als hoogdringend punt geagendeerd is.  

De heer voorzitter 

Wie gaat daarop antwoorden?  
Even geduld, mevrouw. Hij is komende. De gedeputeerde, bedoel ik.  

De heer gedeputeerde De Buck 

Plaatsvervangend, meneer de voorzitter.  
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De heer voorzitter 

Goed, meneer De Buck. 

De heer gedeputeerde De Buck  

Wanneer er een brief bij de provincie binnenkomt, duurt het wel enige tijd eer hij op de gepaste 
plaats terechtkomt. Allicht zitten we hier gewoon met een document dat zijn administratieve weg 
iets trager heeft afgelegd.  

De heer voorzitter 

Mevrouw, u heeft het woord niet. Ik zal iets zeggen. Mevrouw, het is juist: het is een beetje 
krakkemikkig, maar voor de goede gang van zaken zullen we best over dit voorstel stemmen.  
Ik leg dit voorstel ter stemming. We hebben een tweederde meerderheid nodig. Het is 
elektronisch en openbaar. De stemming is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Iedereen heeft gestemd. Sluiting. 
58 ‘ja’, 2 ‘neen’, 2 onthoudingen. 
Het punt is goedgekeurd. Het komt op de agenda, mevrouw.  

PUNT 1. BUDGET 2012 – VIERDE REEKS WIJZIGINGEN (OPENBARE ZITTING) 

Goedkeuring van de vierde reeks wijzigingen 

De heer voorzitter 

Nu echt punt 1. Budget 2012. Goedkeuring van de vierde reeks wijzigingen.  
 
Geen tussenkomst?  
Ik open de stemming over punt 1.  
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Iedereen heeft gestemd. Sluiting. 

PUNT 2. BUDGET (OPENBARE ZITTING) 

Beleids- en beheerscyclus – beleidsdomeinen: goedkeuring van de samenstelling van de 
beleidsdomeinen en van hun omschrijving 

De heer voorzitter 

Punt 2. Beleids- en beheerscyclus – beleidsdomeinen: goedkeuring van de samenstelling van 
de beleidsdomeinen en van hun omschrijving. 
 
Niemand vraagt het woord? 
De stemming over punt 2 is geopend. 
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[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
52 ‘ja’, 13 onthoudingen. 
Het punt is goedgekeurd. 

PUNT 3. BUDGET 2013 (OPENBARE ZITTING) 

Vastlegging van de bestemming van het saldo van het gewone reservefonds 

De heer voorzitter 

Punt 3. Budget 2013. Vastlegging van de bestemming van het saldo van het gewone 
reservefonds. 
 
Niemand vraagt het woord? 
Stemming over punt 3. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Iedereen heeft gestemd. Sluiting. 
46 ‘ja’, 20 onthoudingen.  
De rangen groeien aan bij de onthouders. 

PUNT 4. BUDGET 2013 (OPENBARE ZITTING) 

Vaststelling van het Budget 2013, bestaande uit de beleidsnota en de financiële nota met 
toelichtingen en bijlagen 

De heer voorzitter 

Punt 4. Budget 2013. Vaststelling van het Budget 2013, bestaande uit de beleidsnota en de 
financiële nota met toelichtingen en bijlagen. 
 
Meneer Fiers. 

De heer Fiers 

Dank u, voorzitter. Ik denk dat het past om even stil te staan bij de nota van het Rekenhof 
hierover. Toen daarnet het punt aan de orde was dat bij hoogdringendheid op de agenda is 
geplaatst, maakte men ons opmerkzaam op het feit dat een en ander laattijdig gebeurd is. Hier 
blijkt het Rekenhof ons dat ook te verwijten. U leest dat door omstandigheden een en ander 
daar laat terechtgekomen is, waardoor het Rekenhof zijn werk niet naar behoren heeft kunnen 
doen. Ik weet dat het hier gaat over een zogenaamde technische begroting, die niet al te veel 
inhoudelijke standpunten bevat. Toch stel ik daarbij wat vragen over de gang van zaken. Allicht 
kan de deputatie enige verduidelijking geven. Wij gaan dan afhankelijk van de uitleg die we 
hierover krijgen ons verdere standpunt bepalen. 

De heer voorzitter 
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De heer Vercamer. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Wel, meneer de voorzitter, de collega heeft gelijk. Het was wat laattijdig. Daar zijn specifieke 
redenen voor. Ik ga daar niet op ingaan. Ik neem daar de verantwoordelijkheid voor. De 
behandelend ambtenaar heeft echter een zwaar ongeval gehad. Er is dus een klein 
coördinatieprobleem geweest. Maar er is onmiddellijk met het Rekenhof contact opgenomen. 
Het Rekenhof heeft begrip opgebracht voor de situatie en onmiddellijk de hand aan de ploeg 
geslagen. We steken het gebeuren niet weg. Het is vermeld in de nota aan de provincieraad. 
Het Rekenhof maakt er ook melding van in zijn advies. Maar het essentiële in deze nota is dat 
het Rekenhof zegt dat het een budget is en bonne et due forme, dat men de spelregels van 
BBC goed volgt en dat wellicht nog wat bijsturingen zullen nodig zijn. Dat we in 2013 al een 
oefeningsjaar hebben voor de nieuwe BBC, is ook in samenspraak met het Rekenhof geregeld. 
Het laat ons toe bij te sturen, als dat nodig is. Ik denk dat dat de essentie is. Resumerend: het 
was wat laattijdig. Dat is te wijten aan een ongeval van een personeelslid dat normaal voor de 
coördinatie zorgt. Daardoor zijn de afspraken wat minder goed verlopen. In samenspraak met 
het Rekenhof is echter tijdig een advies uitgebracht. We hadden vorige week zelfs al kennis van 
een voorlopig advies. Men had ons beloofd dat men ging proberen een definitief advies te 
hebben voor deze raad. Dat is gelukt. Het essentiële is a. dat het een budget is dat aan alle 
voorschriften voldoet; b. dat wij gefeliciteerd worden voor de manier waarop we de nieuwe 
beleids- en beheercyclus proberen te implementeren; c. dat we weten dat er mogelijk 
bijsturingen zullen moeten komen.  

De heer voorzitter 

Meneer Fiers, een tweede maal. 

De heer Fiers  

Dank u, voorzitter. Dank u voor het antwoord, gedeputeerde. Toch blijft het zo dat wat hier 
voorligt al een aantal beleidskeuzes inhoudt. Het impliceert sowieso het verderzetten van een 
bepaald beleid. We zullen ons hierop dan ook onthouden, in afwachting van een grondiger 
debat in de loop van de maand maart van de volgende legislatuur.  

De heer voorzitter 

We gaan stemmen.  
De stemming over punt 4 is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Iedereen heeft gestemd. Sluiting. 
53 ‘ja’, 14 ‘neen’, 8 onthoudingen.  
Het punt is goedgekeurd. 
 
Dat brengt ons tot de intercommunales van vroeger. 

PUNT 5. INTERGEMEENTELIJKE SAMENWERKING – CREMATORIUMBEHEER (OPENBARE ZITTING) 

Algemene vergadering van 12 december 2012: 
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- goedkeuring van de voorgestelde beslissingen 
- aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger 

De heer voorzitter 

Intergemeentelijke samenwerkingsverbanden – Crematoriumbeheer.  
Voorbereiding algemene vergadering van 12 december 2012: 
 
- Goedkeuring van de voorgestelde beslissingen. 
 
De stemming is geopend.  
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
63 ‘ja’, 14 onthoudingen. 
Het is goedgekeurd. 
 
- Aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger. 
 
Wie neemt het woord? Crematoriumbeheer.  
Meneer Beke. 

De heer Beke 

Voorzitter, wat mijn fractie betreft: effectief Philippe De Coninck en plaatsvervangend Martine 
Verhoeve.  

De heer voorzitter 

We gaan stemmen, elektronisch en geheim.  
De stemming, de elektronische geheime stemming is geopend. Dat is mooi.  
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
60 ‘ja’, 1 ‘neen’,17 onthoudingen. 
Beide mensen zijn aangeduid. 

PUNT 6. INTERGEMEENTELIJKE SAMENWERKING – BLIJDORP III (OPENBARE ZITTING) 

Algemene vergadering van 4 december 2012: 
- goedkeuring van de voorgestelde beslissingen 
- aanduiding van zeven effectieve en zeven plaatsvervangende vertegenwoordigers 

De heer voorzitter 

Intergemeentelijke samenwerkingsverbanden – Blijdorp III. 
Voorbereiding algemene vergadering van 4 december 2012: 
 
- Goedkeuring van de voorgestelde beslissingen. 
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De stemming is geopend, openbaar en elektronisch.  

 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
64 ‘ja’, 14 onthoudingen. 
Het punt is goedgekeurd.  
 
- Aanduiding van zeven effectieve en zeven plaatsvervangende vertegenwoordigers. 
 
Meneer Liebaut 

 

De heer Liebaut  

Het voorstel van CD&V, voorzitter: effectief de heer Jozef Dauwe, Hilde De Sutter en Kathleen 
Hutsebaut. Ik heb de namen ook meegedeeld aan mevrouw Haegens, meneer de voorzitter. 
Voor de plaatsvervanging stellen wij voor: Jo De Cuyper, Nicole Van Duyse en Gerda Zenner-
De Gryze.  

De heer voorzitter 

Dank u wel, meneer Liebaut, ook voor het feit dat u zo vriendelijk was om het aan de griffie af te 
geven.  
Dat maakt dat ik verder aandacht kan geven aan de raad en niet hoef te zitten schrijven.  
Meneer Beke. 

De heer Beke 

Dank u wel, voorzitter. Wat de Open VLD-fractie betreft: effectieve leden Bart Blommaert en 
Vera De Merlier en plaatsvervangers Luc Maes en Marc De Buck. Ik zal mijn lijstje ook aan de 
griffie bezorgen.  

De heer voorzitter 

Dat is zeer vriendelijk. 
Mevrouw Van der haeghen. 

Mevrouw Van der haeghen 

Voor de sp.a-fractie: Goedele De Cock effectief, Dirk de Meerleer effectief; plaatsvervangers 
Greet De Troyer en Peter Hertog.  

De heer voorzitter 

Zeer goed. Wilt ge dat ook bezorgen aan de griffie? Dank u wel. 
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Dan gaan we stemmen, geheim en elektronisch. 
De stemming over punt 6, de aanduiding van de zeven effectieve en de zeven 
plaatsvervangende vertegenwoordigers, is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? We zijn met 80 van de 84. Sluiting. 
59 ‘ja’, 4 ‘neen’, 17 onthoudingen. 
De mensen die afgeroepen zijn, zijn gestemd. Opgeroepen en afgeroepen.  

PUNT 7. INTERGEMEENTELIJKE SAMENWERKING – SOLVA (OPENBARE ZITTING) 

Algemene vergadering van 17 december 2012: 
- goedkeuring van de voorgestelde beslissingen 
- aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger 

De heer voorzitter 

Punt 7. Intergemeentelijke samenwerkingsverbanden – Solva. We komen naar Aalst. 
Voorbereiding algemene vergadering van 17 december 2012: 
 
 
- Goedkeuring van de voorgestelde beslissingen. 
 
We stemmen over punt 7. 
De stemming is geopend, elektronisch, openbaar. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
62 ‘ja’, 18 onthoudingen. 
Het punt is goedgekeurd. 
 
- Aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger. 
 
Wie vraagt het woord? 
Meneer Liebaut. 

De heer Liebaut 

Het voorstel van CD&V, voorzitter: effectief Phaedra Van Keymolen en plaatsvervangend Hilde 
De Sutter.  

De heer voorzitter 

Dank u wel. Geen tegenkandidaturen?  
 
We gaan dus stemmen over het voorstel zoals meneer Liebaut dat afgelezen heeft.  
De stemming is geheim en elektronisch. Ik open ze. 
 
[stemming] 
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Heeft iedereen gestemd? Iedereen heeft gestemd. Sluiting. 
58 ‘ja’, 1 ‘neen’, 21 onthoudingen. 

PUNT 8. INTERGEMEENTELIJKE SAMENWERKING – ILVA (OPENBARE ZITTING) 

Algemene vergadering van 17 december 2012: 
- goedkeuring van de voorgestelde beslissingen 
- aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger 

De heer voorzitter 

Punt 8. Intergemeentelijke samenwerkingsverbanden – Ilva. Niet Ilvo, hè? Ilva. 
Voorbereiding algemene vergadering van 17 december 2012: 
 
- Goedkeuring van de voorgestelde beslissingen. 
 
Niemand vraagt het woord? 
Stemming. De stemming is elektronisch en openbaar.  
 
[stemming] 
 
Blijf nog even, jongens. 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
61 ‘ja’, 17 onthoudingen. 
Het punt is goedgekeurd. 
 
- Aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger. 
 

Meneer Beke. 

De heer Beke 

Voorzitter, wat Open VLD betreft: effectief Caroline De Padt, plaatsvervanger Bart Blommaert. 

De heer voorzitter 

Geen tegenvoorstellen?  
De stemming is geheim, elektronisch. Ik open ze. 
 
[stemming] 
 
Iedereen heeft gestemd? Sluiting. 
58 ‘ja’, 2 ‘neen’, 19 onthoudingen. 
Het punt is goedgestemd en goedgekeurd meteen. 

PUNT 9. INTERGEMEENTELIJKE SAMENWERKING – INTERWAAS (OPENBARE ZITTING) 

Algemene vergadering van 28 november 2012: 
- goedkeuring van de voorgestelde beslissingen 
- aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger 
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De heer voorzitter 

9. Intergemeentelijke samenwerkingsverbanden - Interwaas 
Voorbereiding algemene vergadering van 28 november 2012: 
 
- Goedkeuring van de voorgestelde beslissingen. 
 
Gaan we goedkeuren? De stemming is geopend.  
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
63 ‘ja’, 16 onthoudingen. 
Het punt is goedgekeurd.  
 
- Aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger. 
 
Ik lees af: effectief Hilaire Liebaut, plaatsvervanger Jozef Van Pée. 
Niemand heeft een tegenvoorstel? 
We gaan geheim elektronisch stemmen. De stemming is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
55 ‘ja’, 1 ‘neen’, 20 onthoudingen. 

PUNT 10. INTERGEMEENTELIJKE SAMENWERKING – VERKO (OPENBARE ZITTING) 

Algemene vergadering van 18 december 2012: 
- goedkeuring van de voorgestelde beslissingen 
- aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger 

De heer voorzitter 

Punt 10. Intergemeentelijke samenwerkingsverbanden – Verko. 
Voorbereiding algemene vergadering van 18 december 2012: 
 
- Goedkeuring van de voorgestelde beslissingen. 
 
De stemming over punt 10 is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Iedereen heeft gestemd. Sluiting. 
63 ‘ja’, 15 onthoudingen. 
Het punt is goedgekeurd. 
 
- Aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger. 
 
Meneer Beke. 

De heer Beke 
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Voorzitter, Open VLD stelt voor: effectief Hilde Bruggeman. 

De heer voorzitter 

Meneer Liebaut. 

De heer Liebaut 

Plaatsvervanging Phaedra Van Keymolen.  

De heer voorzitter 

Phaedra Van Keymolen. Goed. Geen tegenvoorstellen?  
We gaan stemmen, geheim en elektronisch, 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Ja. Sluiting. 
58 ‘ja’, 2 ‘neen’, 19 onthoudingen. 

PUNT 11. INTERCOMMUNALES - PMSIV LENBERGE (OPENBARE ZITTING) 

Buitengewone algemene vergadering van 30 november 2012: 
- goedkeuring van de voorgestelde beslissingen, zij het voor de agendapunten 5 tot en met 9 
onder de opschortende voorwaarde van goedkeuring van het activaverdelingsplan schuldeisers 
- aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger 

 

De heer voorzitter 

Punt 11. CVBA PMSIV Lenberge. Amaai.  
Voorbereiding buitengewone algemene vergadering van 30 november 2012: 
 
- Goedkeuring van de voorgestelde beslissingen, zij het voor de agendapunten 5 tot en met 9 
onder de opschortende voorwaarde van goedkeuring van het activaverdelingsplan schuldeisers.  
 
Niemand vraagt het woord? 
We gaan stemmen. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
62 ‘ja’, 15 onthoudingen.  
Het punt is goedgekeurd. 
 
- Aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger. 
 
Ik lees af: effectief Nicole De Vos, plaatsvervanger Johan Beke. 
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Meneer Liebaut. 

De heer Liebaut 

Effectief, voorzitter, Hilde De Sutter.  

De heer voorzitter 

Dank u wel. Het is voor iedereen duidelijk? 
We gaan stemmen, elektronisch en geheim. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
60 ‘ja’, 19 onthoudingen. 

PUNT 12. INTERGEMEENTELIJKE SAMENWERKING – IMEWO (OPENBARE ZITTING) 

Algemene vergadering van 17 december 2012: 
- goedkeuring van de voorgestelde beslissingen 
- aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger 

De heer voorzitter 

Punt 12. Intergemeentelijke samenwerkingsverbanden – Imewo.  
Voorbereiding algemene vergadering van 17 december 2012: 
 
- Goedkeuring van de voorgestelde beslissingen. 
 
De stemming is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
63 ‘ja’, 16 onthoudingen. 
Het punt is goedgekeurd. 
 
- Aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger. 
 
Meneer Beke. 

De heer Beke 

Voorzitter, Open VLD stelt voor: effectief Martine Verhoeve en plaatsvervanger Philippe De 
Coninck.  

De heer voorzitter 

Niemand anders? 
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We gaan stemmen, geheim, elektronisch. Ik open de stemming. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
57 ‘ja’, 19 onthoudingen. 

PUNT 13. INTERGEMEENTELIJKE SAMENWERKING – DDS (OPENBARE ZITTING) 

Algemene vergadering van 18 december 2012: 
- goedkeuring van de voorgestelde beslissingen 
- aanduiding van drie effectieve en drie plaatsvervangende vertegenwoordigers 

De heer voorzitter 

Punt 13. Intergemeentelijke samenwerkingsverbanden – DDS. 
Voorbereiding algemene vergadering van 18 december 2012: 
 
- Goedkeuring van de voorgestelde beslissingen. 
 
We gaan stemmen. De stemming is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
61 ‘ja’, 16 onthoudingen. 
 
- Aanduiding van drie effectieve en drie plaatsvervangende vertegenwoordigers. 
 
Meneer Liebaut. 

De heer Liebaut 

Het voorstel van CD&V, voorzitter, is: effectief Jo De Cuyper en plaatsvervanger Nicole Van 
Duyse. 

De heer voorzitter 

Juist. Meneer Beke. 

De heer Beke 

Voorzitter voor Open VLD: effectief Hilde Bruggeman en plaatsvervanger Bart Blommaert. 

De heer voorzitter 

Mevrouw Van der haeghen. 

Mevrouw Van der haeghen 
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Voor de sp.a: effectief Goedele de Cock, Greet De Troyer; plaatsvervangers Dirk De Meerleer 
en Peter Hertog.  

De heer voorzitter 

Dank u wel. Meneer Fiers. 

De heer Fiers 

Voorzitter, ik wil van de gelegenheid gebruikmaken, niet om mensen voor te dragen, maar om 
een oproep te doen voor de nieuwe legislatuur. Er zijn heel wat mensen die dan terug zullen 
keren. Ik pleit ervoor om in dit geval een andere manier van werken te hebben. We wilden deze 
laatste zitting van de huidige legislatuur niet aangrijpen om een incident te veroorzaken en extra 
stemmingen uit te lokken, maar ik denk dat het niet slecht zou zijn als hier werk zou worden 
gemaakt van een betere afspiegeling van de raad in de verschillende organen die deze raad 
vertegenwoordigt. Ik doe dus een oproep om daar in de toekomst rekening mee te houden en 
toe te laten dat ook oppositiepartijen deel uitmaken van al deze verschillende organen.  
 
[applaus] 

De heer voorzitter 

Meneer Fiers, ge weet dat ik alle respect voor u heb, maar wij zijn niet het juiste orgaan om dat 
aan te vragen, hè? Ge moet dat de 3e december vragen, want dan zal daarover beslist worden. 
Wij kunnen nu beslissen dat ge gelijk hebt, maar daar zijt ge niet veel mee, hè? Dus … Maar 
mevrouw Van der haeghen. Mevrouw Van der haeghen! Stop even met lachen. U hebt twee 
mensen aangeduid. Ge moogt er maar één aanduiden. 

Mevrouw Van der haeghen 

Excuses, voorzitter, inderdaad. Effectief Goedele De Cock en plaatsvervanger Dirk De 
Meerleer. 

De heer voorzitter 

Zo had ik het goed begrepen. 
We gaan stemmen, geheim, elektronisch. De stemming is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
57 ‘ja’, 2 ‘neen’, 19 onthoudingen. 
Het punt is ruimschoots goedgekeurd.  
We zijn door de intercommunales heen.  

PUNT 14. FISCALITEIT 2013 (OPENBARE ZITTING) 

Algemene Provinciebelasting: goedkeuring van de heffing APB voor het aanslagjaar 2013 



DEBATTEN 

14 Provincieraad van 14 november 2012 

De heer voorzitter 

Punt 14. Fiscaliteit 2013. Algemene Provinciebelasting: goedkeuring van de heffing APB voor 
het aanslagjaar 2013. 
 
Meneer Fiers, ik keek al naar u, hoor. Ja. 

De heer Fiers 

Ja, ik was eventjes afgeleid, voorzitter. Excuus. Nu, dames en heren, beste collega’s, dit is ook 
weer de verderzetting van een bestaande praktijk waar wij ons in het verleden al tegen verzet 
hebben. We zijn het niet eens met de wijze waarop de belasting wordt geheven, met de 
heffingsgrondslag. In het verleden hebben we daar al commentaar op geleverd. Men gaat nu 
verder. Ik merk zelfs dat er een verstrakking optreedt in het invorderen van niet betaalde 
provinciebelastingen. In de gegeven context kunnen we het daar eigenlijk helemaal niet mee 
eens zijn. Zowel op inhoudelijke gronden als op procedurele gronden – wat de invordering 
betreft – denk ik dat het een slecht signaal is. Het komt ook op een slecht moment. Ik begrijp 
dat men niet anders kan, vanwege de techniciteit van de fiscaliteit, ook voor de 
provinciebelasting. Maar misschien is dit een element dat we in de loop van de maand maart bij 
de budgetbesprekingen eventjes terug moeten oprakelen. Dank u. 

De heer voorzitter 

Meneer Vercamer.  

De heer gedeputeerde Vercamer 

Dank u wel, meneer de voorzitter. De laatste opmerking zal ik natuurlijk overmaken aan 
degenen die dan in de deputatie zitten. We zullen zien wat ze daar mee zullen doen. Maar wat 
de opmerking ten gronde betreft, blijf ik zeggen wat ik hier altijd gezegd heb: deze cijfers zijn 
goede cijfers. APB-gezinnen € 32,30, basis-APB-bedrijven € 118,70 en de onroerende 
voorheffing die straks komt 295 opcentiemen. Dat zijn de beste cijfers in het federale koninkrijk. 
In de tweede plaats, collega: wie spreekt over goed bestuur, zou deze kleine administratieve 
belasting van 10 euro op applaus moeten onthalen. Wij hebben elk jaar namelijk een paar 
honderd deugnieten die bewust een euro te weinig betalen, omdat ze weten dat we als overheid 
daar niet tegen optreden. Het staat letterlijk in ons verslag: “De normale procedure hierop 
toepassen (zoals het toezenden van een aanmaning) kost meer dan wat het bijkomend 
invorderen van een dergelijk bedrag kan opleveren en is daarom vanuit rentabiliteitsoogpunt 
niet aangewezen.” Het is alleen daarom, om die systemen tegen te gaan, dat wij zo’n 
belastingske van 10 euro heffen. Dan gaat men namelijk wel betalen. Ik denk dat wij met het 
bestaan van die belasting die deugnieten ertoe zullen aanzetten om correct te betalen wat ze 
moeten betalen. Uw partij is er een groot voorstander van dat er correct geïnd en betaald wordt. 
Wel, daar gaan wij voor zorgen.  

De heer voorzitter 

Meneer Fiers, een tweede maal. 
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De heer Fiers 

Goed, voorzitter, gezien het bijzondere karakter van deze zitting ben ik niet geneigd om daar 
veel langer en dieper op in te gaan, maar ik behoud mij zeker de gelegenheid voor om dat op 
een later moment te doen. U zult van ons niet mogen verwachten dat wij het ontduiken van 
belasting toejuichen, maar tegelijkertijd kan de efficientie van het soort belasting in twijfel 
getrokken worden. Het heffen van een zeer klein bedrag is sowieso administratief een zware 
kost. Ge stelt de vraag of ge op dat gebied dan nog zo hardvochtig moet gaan invorderen. Ik 
denk dat daar nog andere systemen voor bestaan. Maar goed, dat zijn keuzes die men maakt. 
Die wil ik bij een andere gelegenheid graag nog eens verder met u uitdiepen.  

De heer voorzitter 

Dank u wel. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

We zullen met plezier en hoffelijk de degens kruisen. 

De heer voorzitter 

Zeer goed.  
We gaan stemmen over punt 14. De stemming is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
58 ‘ja’, 21 ‘neen’.  
Het punt is goedgekeurd. 

PUNT 15. FISCALITEIT 2013 (OPENBARE ZITTING) 

Goedkeuring van de heffing van 295 opcentiemen op de onroerende voorheffing voor 2013 

De heer voorzitter 

Punt 15. Fiscaliteit 2013. Opcentiemen op de onroerende voorheffing. Goedkeuring van de 
heffing van 295 opcentiemen op de onroerende voorheffing voor 2013. 
 
Meneer Fiers. 

De heer Fiers 

Dit ligt in het verlengde van het vorige punt. Die twee punten hangen natuurlijk samen: waarop 
belast je. Ook daar wil ik vandaag niet zeer diep op ingaan. Weet dat dit dichter bij een 
vermogensbelasting komt. Het eerste was een inkomensbelasting, als je het zo wilt noemen. 
Als je dan een keuze maakt, is dit niet de keuze die wij zouden maken. We gaan het dus ook 
niet goedkeuren. 
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De heer voorzitter 

Zeer goed.  
We gaan stemmen over punt 15. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
58 ‘ja’, 20 ‘neen’, 1 onthouding.  
Het punt is goedgekeurd. 

PUNT 16. PLATTELANDSBELEID (OPENBARE ZITTING) 

Verslag van het Rekenhof aan het Vlaams Parlement en de provincieraden, juli 2012 – 
Europees plattelandsontwikkelingsbeleid: gebiedsgerichte werking in de Vlaamse provincies: 
kennisneming 

De heer voorzitter 

Punt 16. Kennisneming. Verslag van het Rekenhof aan het Vlaams Parlement en de 
provincieraden, juli 2012 – Europees plattelandsontwikkelingsbeleid: gebiedsgerichte werking in 
de Vlaamse provincies. 
 
We nemen kennis. 

PUNT 17. PARTICIPATIES (OPENBARE ZITTING) 

Akteneming van het overzicht van verenigingen, stichtingen en vennootschappen waarin de 
provincie deelneemt, cf. artikel 188 van het Provinciedecreet 

De heer voorzitter 

Participaties. Punt 17. Akteneming van het overzicht van verenigingen, stichtingen en 
vennootschappen waarin de provincie deelneemt, cf. artikel 188 van het Provinciedecreet. 
 
We nemen akte. 

PUNT 18. PENSIOENFONDS VAN DE PROVINCIE OOST-VLAANDEREN OFP (OPENBARE ZITTING) 

Goedkeuring van het Jaarverslag 2011, omvattende het activiteitenverslag en de jaarrekening 

De heer voorzitter 

Punt 18. Pensioenfonds. Goedkeuring van het Jaarverslag 2011, omvattende het 
activiteitenverslag en de jaarrekening. 
 
Niemand vraagt het woord? 
De stemming over punt 18 is geopend. 
 
[stemming] 
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Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
65 ‘ja’, 14 onthoudingen. 
Het punt is goedgekeurd.  

PUNT 19. ECONOMIE (OPENBARE ZITTING) 

Ondersteuning aquacultuurproject Universiteit Gent in de Chinese provincies Hebei en 
Shandong: toekenning van een subsidie voor 2012 ten bedrage van 15.000 euro 

De heer voorzitter 

Punt 19. Aquacultuurproject Universiteit Gent. Goedkeuring van de ondersteuning van het 
project in Hebei en Shandong met een subsidie voor 2012 van 15.000 euro.  
 
Meneer Joris, gaat ge dat ook voor de laatste keer doen? Allez vooruit. Hebei. 

De heer Joris 

Ja, daar klinken die droevige, melancholieke woorden voor de laatste keer. Voor ik hier 
verkozen was, schreef ik al teksten voor de raadsleden over China. U weet dat we dit niet gaan 
goedkeuren, om de klassieke reden dat China een dictatuur is waar alle mensenrechten 
flagrant met voeten worden getreden en die wederrechtelijk Tibet bezet houdt. Dat heb ik 
allemaal al ettelijke keren gezegd. En het moest telkens opnieuw gezegd worden, want ge 
luisterde niet. Ik ga daar nu nog één argument aan toevoegen. In Griekenland kunnen 
ziekenhuizen zelfs hun medicatie voor kankerpatiënten niet meer betalen,als gevolg van de 
economische chaos waarin de euro het land heeft gestort. Ja, het is mee hun eigen schuld of 
de schuld van hun regering. Maar toch: de straf is wel heel zwaar. Italië en Spanje balanceren 
op de rand van een economische ineenstorting. Bij ons in Ford Genk – dat is het laatste 
voorbeeld – gaan duizenden en duizenden banen verloren. En wij, wij gaan investeren in 
werkgelegenheid in het Verre Oosten. Dat is een onbegrijpelijke en onverantwoorde 
beleidskeuze in de context van al het voorgaande. Dank u. 

De heer voorzitter 

Meneer De Buck, ook gij voor de laatste keer over Hebei. 

De heer gedeputeerde De Buck 

Ja, meneer de voorzitter. Het gaat hier over een aquacultuurproject dat de Universiteit Gent 
uitvoert in de provincies Hebei en Shandong. De bedoeling van het project is natuurlijk om op 
termijn de kwaliteit van de aquacultuur en de aard van de producten die daar geteeld worden te 
verbeteren. Het gaat hier om de uitvoering van een besluit dat in 2009 al in deze raad is 
genomen. We gingen toen gedurende vier jaar het project van de Universiteit Gent 
ondersteunen, voor maximaal 15.000 euro. We hebben hier ook al de discussie gevoerd over 
de aquacultuur en de problematiek van de aquacultuur binnen de algemene 
voedselproblematiek op onze planeet, meneer de voorzitter. Ik denk niet dat het de bedoeling is 
dat we die discussie hier opnieuw gaan voeren. Ik zou wel tegen mijn geachte collega willen 
zeggen: collega, het waren goede tussenkomsten, goede debatten, hoop ik. En u bent een zeer 
volhardend man. We kunnen de discussie na zo veel jaren misschien niet verderzetten in dit 
halfrond, maar die discussie is uiteraard nooit afgesloten. En ik dank u voor uw tussenkomsten.  
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De heer voorzitter 

Dank u wel. Meneer Joris, u spreekt bijna over het einde van de planeet aarde. De aarde zal 
niet uit haar baan drijven, hoor, als wij hier weg zijn. Dat geloof ik niet. We gaan weer verder 
met 128.000 km per uur door het heelal, altijd maar ronddraaiend rond de zon in 365 dagen, 48 
minuten en 14 seconden. Voilà.   
 
Ik leg punt 19 ter stemming. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
60 ‘ja’, 14 ‘neen’, 4 onthoudingen. 
Het punt is ruimschoots goedgekeurd.  

PUNT 20. GEWOON PROVINCIEBEDRIJF BETALINGSAUTORITEIT – CERTIFICERINGSAUTORITEIT 
(OPENBARE ZITTING) 

Kennisneming van het verslag van het Rekenhof 
Vaststelling van de Jaarrekening 2011, goedkeuring van het te bestemmen winstsaldo en van 
het financiële verslag 

De heer voorzitter 

Punt 20. Gewoon Provinciebedrijf Betalingsautoriteit – Certificeringsautoriteit. 
 
- Kennisneming van het verslag van het Rekenhof. 
 
We nemen kennis. 
 
- Vaststelling van de Jaarrekening 2011, goedkeuring van het te bestemmen winstsaldo en van 
het financiële verslag. 
 
Punt 20. Ik open de stemming. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
77 ‘ja’, 1 onthouding. 
Het punt is goedgekeurd. 

PUNT 21. IVA PROVINCIAAL ONDERWIJS (OPENBARE ZITTING) 

Vaststelling van het arbeidsreglement, ingangsdatum 1 januari 2013 

De heer voorzitter 

Punt 21. Iva Onderwijs. Vaststelling van het arbeidsreglement, ingangsdatum 1 januari 2013. 
 
De stemming over punt 21 is geopend. 
 
[stemming] 
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Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
78 ‘ja’. 
Unanimiteit. De eerste keer vandaag. 

PUNT 22. IVA PROVINCIAAL ONDERWIJS (OPENBARE ZITTING) 

Goedkeuring van de Budgetwijziging 2012 

De heer voorzitter 

Punt 22. Ook Iva Onderwijs. Goedkeuring van de Budgetwijziging 2012. 
 
De stemming over punt 22 is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
75. 
Unanimiteit. 

PUNT 23. PROVINCIEWEG DENDERMONDE–WETTEREN (OPENBARE ZITTING) 

Goedkeuring van de onderhandse verkoop aan Intergem om reden van openbaar nut van een 
deel van een restperceel 

De heer voorzitter 

Provinciale weg Wetteren-Dendermonde. Goedkeuring van de onderhandse verkoop aan 
Intergem van een deel van een restperceel om reden van openbaar nut. 
 
De stemming over punt 23 is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
78 ‘ja’. 
Unanimiteit ook. 

PUNT 24. MOBILITEIT (OPENBARE ZITTING) 

Project ‘Oudejaarsnachtbussen 2012-2013’: goedkeuring van de financiering van het project in 
samenwerking met VVM ten bedrage van 25.000 euro en van het uitwerken en financieren van 
een communicatiecampagne 

De heer voorzitter 

Punt 24. Project ‘Oudejaarsnachtbussen 2012-2013’: goedkeuring van de financiering van het 
project in samenwerking met VVM ten bedrage van 25.000 euro en van het uitwerken en 
financieren van een communicatiecampagne. 
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Niemand vraagt het woord? 
Punt 24 ligt ter stemming. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
78 ‘ja’. 

PUNT 25. MUSEA (OPENBARE ZITTING) 

Goedkeuring van de reglementswijziging met betrekking tot de indeling van Oost-Vlaamse 
musea met kwaliteitslabel bij het regionale niveau en de toekenning van werkingssubsidies met 
onmiddellijke inwerkingtreding en opheffing van het reglement van 17 juni 2009 

De heer voorzitter 

25. Cultuur. Musea. Goedkeuring van de reglementswijziging met betrekking tot de indeling van 
Oost-Vlaamse musea met kwaliteitslabel bij het regionale niveau en de toekenning van 
werkingssubsidies met onmiddellijke inwerkingtreding en opheffing van het reglement van 17 
juni 2009. 
 
Meneer Beke. 

De heer Beke 

Dank u wel, voorzitter. Collega’s, gedeputeerden, bij dit punt – en eigenlijk sluit punt 26 daarbij 
aan – zou ik graag iets willen zeggen. We staan hier in wezen namelijk voor een toch niet 
onbelangrijk moment. Op het eerste gezicht lijkt dit een bijna dagelijks gebeuren. Wij wijzigen 
een reglement. Maar dit is eigenlijk al min of meer het gevolg van het Witboek. En daar wil ik 
even bij stilstaan. Een eerste punt is dit: ik lees dat de transversale cel cultuur een ontwerp 
voorlegt. De gedeputeerde weet dat ik daar vroeger bij andere gelegenheden ook vaak wat 
opmerkingen over gemaakt heb in de commissie. Het komt bij mij een beetje over alsof die 
transversale cel hier beschouwd wordt als een beleidsinstelling, een beleidsdienst, terwijl het in 
wezen een logistieke dienst is. Die discussie hoeven we nu niet te voeren, maar ik wil die 
opmerking toch eens maken. Misschien geeft het wat inspiratie om dit in de toekomst wat bij te 
sturen. Maar het belangrijke punt is dat de provincies hier bevoegd worden voor de musea met 
een regionale werking. Dat gebeurt in een akkoord en als gevolg van het Witboek. Het staat in 
het decreet, maar daar ga ik nu niet zo diep op in. Een en ander betekent dat de musea met 
een lokale werking aan de gemeentebesturen worden toevertrouwd – zo wil het Witboek dat – 
en de musea met een landelijke werking aan Vlaanderen. Wij zijn er dus uitdrukkelijk voor de 
regionale musea. Die zijn er gelukkig nogal wat in onze provincie. We verrichten daar ook 
goede inspanningen voor. Maar naast die vele regionale initiatieven, ook op erfgoedgebied, wil 
ik toch de schijnwerper richten op onze eigen initiatieven, onze eigen musea. We hebben er in 
feite drie: Velzeke, Ename en Mola. Ik denk dat het belangrijk is dat wij daar in de toekomst 
heel sterk en bij wijze van spreken heel fors in investeren. Ik nodig u uit, collega’s, om eens te 
lezen welke voorwaarden wij als provincie nu gaan opleggen aan die regionale musea. Dat 
doen we terecht: het zijn goede voorwaarden. Maar dan moeten we ook eens durven in de 
eigen spiegel te kijken. We moeten bekijken of wij met onze eigen initiatieven volledig 
beantwoorden aan de voorwaarden die we aan derden opleggen. Goed, er worden serieuze 
inspanningen verricht. In Velzeke bouwen we een nieuwe vleugel. In Ename komen nieuwe 
initiatieven. Maar ik zou ervoor willen pleiten om die inspanningen fors op te drijven. Zeker het 
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samenwerkingsverband PAM (Velzeke en Ename) verdient eigenlijk een klasse hoger. Ik heb 
daar in het verleden ook al op gewezen. Eigenlijk zouden we dit provinciale museum op termijn 
op een landelijk niveau moeten krijgen. Dat heeft een aantal voordelen. Het museum krijgt een 
veel grotere uitstraling, maar bovendien besparen we ons dan een heleboel kosten die we er nu 
in moeten investeren. Die kosten worden dan door Vlaanderen betaald. Ik denk dat dat de 
consequentie is van de nieuwe regeling. Ik voer dus andermaal een pleidooi om de komende 
jaren zwaar te investeren in onze musea en erop te focussen dat we ze op een hoger niveau 
krijgen. Waarom doe ik dat? Daar wil ik mee eindigen. U weet: de provincies en de toekomst 
van die provincies hebben mij altijd na aan het hart gelegen. Dat is nog zo en morgen zal het 
ook zo zijn. En als ik zie wat het gevolg zal zijn van het Witboek, dan wil ik u waarschuwen. Ik 
heb hier een tekst liggen waarin men een ontwerp uittekent voor de oprichting van 
streekintercommunales. Daarmee zal men in alle streken school maken. Die 
streekintercommunales zullen een aantal bevoegdheden van de provincie overnemen. Ik denk 
aan de terreinen van cultuur, welzijn, jeugd (ook op sportief gebied), erfgoed en zo verder. Ze 
gaan niet alles overnemen, maar als dit proces eenmaal in beweging komt, moeten wij daar 
volgens mij alert op zijn. Het ontwerp voorziet in een soepele werking van de 
gemeentebesturen. Die zullen namelijk à la carte kunnen kiezen voor welke doeleinden zij in 
dat verband willen samenwerken. In dat verband ga ik iets zeggen. Ik denk dat twee zaken 
belangrijk zijn als wij onszelf overeind willen houden. In de eerste plaats moeten wij zwaar 
investeren en naar buiten komen met wat wij kunnen doen. Dat heb ik zonet geïllustreerd met 
de musea, maar er zijn ook andere dingen. Die zullen bij ons blijven, maar het zal minder zijn 
dan vroeger. In de tweede plaats denk ik dat wij het geweer van schouder moeten laten 
veranderen. De tijd dat de provincie alles kan doen, is voorbij. De provincies zullen nooit meer 
zijn wat ze geweest zijn. Ze komen in een andere context. In dat verband pleit ik ervoor om ons 
minder dan we nu nog doen te richten op de gemeenten en de steden. Dat we ons daar nu nog 
sterk op richten, is logistiek gezien terecht. Maar in de toekomst hebben we er alle belang bij 
om te participeren in de ontwikkeling van de streek, daarin aanwezig te zijn en die te 
ondersteunen. Ik denk dat dat de nieuwe uitdaging is. Want in die streek zal men ons nodig 
hebben. Voor steden en gemeenten geldt dat veel minder, want daar komen andere 
voorzieningen voor. Maar in die streek zullen wij nodig zijn. Ik heb dat al gehoord. De 
implementatie van het Witboek zal vanaf 2014 beginnen, over een jaar dus. En wat ik zojuist 
gezegd heb, geef ik mee omdat dat belangrijk is als wij de toekomst van de provincie in het 
geheel van die implementatie van het Witboek veilig willen stellen, al is het in een andere 
context. Ik denk dat ik dat kon zeggen vanuit mijn belangstelling voor de provincies. Dank u.  

De heer voorzitter 

Dank u wel, meneer Beke.  
Meneer Dauwe. 

De heer gedeputeerde Dauwe 

Meneer de voorzitter, meneer de griffier, ik sluit mij uiteraard volledig aan bij de visie van 
meneer Beke. Sta mij toe om even te zeggen dat ik meneer Beke uitdrukkelijk wil bedanken 
voor zijn niet aflatende inzet voor ons Cultuurpatrimonium en voor de musea. Hij heeft die 
instellingen in de afgelopen zes jaar – en waarschijnlijk voor die tijd ook al – publiekelijk in dit 
halfrond ondersteund. Ik moet u zeggen dat ik die stellingen natuurlijk volledig onderschrijf. Wij 
moeten verder inzetten op de uitbouw van onze musea. We hebben dat in de laatste legislatuur 
ook gedaan. Ik mag u in herinnering brengen dat men met de derde vleugel van Velzeke bezig 
is, dat we ons best gedaan hebben voor Ename, dat het Caermersklooster van onder het stof 
gehaald is enzovoort. Wat wij vandaag doen is eigenlijk niets anders dan een uitvloeisel van het 
Vlaamse Cultuurdecreet over erfgoedwerking van 6 juli 2012. Daarbij moeten we inderdaad het 
geweer voor een deel van schouder doen veranderen. Een aantal musea zal niet meer onder 
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onze vleugels vallen. Elk jaar zullen wij 125.000 euro moeten betalen. Daarvan komt 75.000 
euro voor rekening van ons eigen fonds en wordt 50.000 euro bijgelegd door de Vlaamse 
overheid. Wij gaan dat nog één jaar verder moeten doen, dus tot één jaar na de nieuwe 
legislatuur, tot 2013. Daarna zal het inderdaad aan ons zijn om ervoor te zorgen dat we ons 
eigen culturele patrimonium blijven steunen. Dat patrimonium is immers een uithangbord voor 
onze provincie. En het is waar dat wij het niet mogen laten verkavelen door de 
streekintercommunales. Het is een provinciaal patrimonium en wij moeten het op die wijze 
waarderen. Ik kan alleen maar zeggen dat we dat zeker zullen doen, uiteraard voor zover dat 
binnen de bevoegdheid van onze commissie valt. We zullen ervoor blijven ijveren dat we onze 
musea, die tot de grootste vlaggenschepen van onze provinciale cultuur behoren, zullen blijven 
koesteren. Dank u. 

De heer voorzitter 

Laat ons voor beide heren, meneer Beke en meneer Dauwe, eens applaudisseren. Het was 
zeer mooi. 
 
[applaus] 
 
Dank u wel. We zijn in de laatste zitting, dames en heren, mocht u het nog niet weten. 
 
We gaan dus stemmen over punt 25. De stemming over punt 25 (Cultuurmusea) is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
74 ‘ja’. 
Unanimiteit. 

PUNT 26. MUSEA (OPENBARE ZITTING) 

Opheffing van het reglement van 17 juni 2009 betreffende de toekenning van werkingssubsidies 
aan Oost-Vlaamse musea, met kwaliteitslabel ingedeeld bij het lokale niveau, met 
overgangsregeling 

De heer voorzitter 

Punt 26. Cultuurmusea. Opheffing van het reglement van 17 juni 2009 betreffende de 
toekenning van werkingssubsidies aan Oost-Vlaamse musea, met kwaliteitslabel ingedeeld bij 
het lokale niveau, met overgangsregeling. 
 
De stemming over punt 26 is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting van de stemming 
76 ‘ja’. 

PUNT 27. EREDIENSTEN – KATHEDRALE KERKFABRIEKEN – SINT-BAAFS GENT (OPENBARE ZITTING) 

- Akteneming van de Budgetwijziging 2012 en van het Budget 2013 
- Goedkeuring van de Meerjarenplanwijziging 2008-2013 
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De heer voorzitter 

27. Kathedrale kerkfabriek Sint-Baafs. 
  
- Akteneming van de Budgetwijziging 2012 en van het Budget 2013. 
 
We nemen akte.  

 
- Goedkeuring van de Meerjarenplanwijziging 2008-2013. 
 
Niemand vraagt het woord?  
We gaan stemmen. De stemming over punt 27 is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Iedereen heeft gestemd. Sluiting. 
74 ‘ja’. 
Het punt is goedgekeurd. 

PUNT 28. ORTHODOXE KERKFABRIEKEN – HEILIGE ANDREAS EN HEILIGE MATERNE AALST 
(OPENBARE ZITTING) 

Verlenen van gunstig advies aan de erkenningsaanvraag 

De heer voorzitter 

Punt 28. Orthodoxe parochies Heilige Andrea en Heilige Materne te Aalst. Erkenning. Verlenen 
van gunstig advies aan de erkenningsaanvraag. 
 
Punt 28. Ik open de stemming. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Iedereen heeft gestemd. Sluiting. 
75 ‘ja’. 

PUNT 29. PATRIMONIUM (OPENBARE ZITTING) 

Melsenbeek te Merelbeke – gerechtelijke onteigening in functie van natuurinrichting: 
goedkeuring van de vraag tot machtiging de procedure voorzien in de wet op de onteigening ten 
algemenen nutte toe te passen en vaststelling van het onteigeningsplan en de tabel der 
innemingen (bereidheid sanering op zich te nemen) 

De heer voorzitter 

29. Melsenbeek te Merelbeke – gerechtelijke onteigening in functie van natuurinrichting: 
goedkeuring van de vraag tot machtiging de procedure voorzien in de wet op de onteigening ten 
algemenen nutte toe te passen en vaststelling van het onteigeningsplan en de tabel der 
innemingen. 
 
Niemand vraagt het woord?  
Punt 29 wordt gestemd. 
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[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
75 ‘ja’. 
Het punt is goedgekeurd. 

PUNT 30. PERSONEN MET EEN HANDICAP (OPENBARE ZITTING) 

Subsidiëring van initiatieven ter bevordering van intersectorale samenwerking in functie van 
personen met een handicap: toekenning van een subsidie van 50.000 euro aan de vzw 
Centrum Obra te Evergem 

De heer voorzitter 

Punt 30. Personen met een handicap. Subsidiëring van initiatieven ter bevordering van 
intersectorale samenwerking in functie van personen met een handicap: toekenning van een 
subsidie van 50.000 euro aan de vzw Centrum Obra te Evergem. 
 
Mevrouw Lafkioui. 

Mevrouw Lafkioui 

Dank u, voorzitter. Heel kort. Dit is een probleem dat in de sector al langer gekend is: de 
opvang van mensen met een verstandelijke beperking en een psychische problematiek. Soms 
hebben die mensen ook nog een bijkomende problematiek: een criminele problematiek mag ik 
het niet echt noemen, maar er zijn er wel die in de gevangenis terechtkomen. Persoonlijk vind ik 
dat het de plicht is van de Vlaamse overheid om meer werk van die problematiek te maken. Ik 
begrijp wel dat de provincie zich geroepen voelt om een soort impulsbeleid te voeren en die 
sectordelen te ondersteunen. Maar ik vind het ook belangrijk dat de Vlaamse overheid het 
signaal krijgt dat het haar taakgebied is om structureel iets degelijks uit te werken. Ik weet 
bijvoorbeeld dat Caritas, de psychiatrie in Melle, een paar specifieke leefgroepen heeft die 
werken met mensen met een verstandelijke beperking en een psychische problematiek. Maar 
eigenlijk is dat nog veel te weinig. En ik krijg heel veel signalen vanuit de zorgsector –vooral 
vanuit de residentiële sector – dat het aantal van deze mensen de laatste jaren enorm gegroeid 
is. Dat betekent dat gewone hulpverleners met een zware, ernstige psychische problematiek 
worden geconfronteerd en zelfs met zware, ernstige agressie. Die problematiek kunnen zij in 
het gewone zorgcircuit niet onmiddellijk oplossen. Ik denk dus dat hier echt een zeer dringende 
vraag ligt voor de huidige minister van Welzijn. Dank u wel.  

De heer voorzitter 

Dank u wel. Meneer Couckuyt. 

De heer gedeputeerde Couckuyt 

Dank u, meneer de voorzitter. De collega heeft volkomen gelijk. In het kader van ons 
impulsbeleid ondersteunen wij ook het project van Caritas in Melle, waarin vanuit verschillende 
invalshoeken een zorgvraag beantwoord wordt. Zulke projecten laten Vlaanderen zien op welke 
wijze men met een dergelijke problematiek kan omgaan. Binnen het ROG stellen wij exact in dit 
dossier vast dat mensen niet kunnen geplaatst worden omdat ze een meervoudige 
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problematiek hebben. Wij hebben in dat ROG een nauwe relatie met Vlaanderen, want het gaat 
om een opdracht die Vlaanderen aan de provincie heeft toebedeeld. Vlaanderen is er dus bij als 
deze problematiek in het ROG wordt doorgesproken. Het signaal dat in deze raad gegeven 
wordt, is dus voldoende bekend, hoewel in Vlaanderen voor deze problematiek nog geen 
oplossingen geformuleerd worden. Dat belet ons niet het impulsbeleid op dit vlak af te stemmen 
en die goede praktijk naar Vlaanderen over te brengen. Dank u voor uw tussenkomst. 

De heer voorzitter 

Dank u wel. Niemand vraagt nog het woord? 
We gaan stemmen. 
Hallo, mevrouw Lafkioui, ik keek naar u, maar ik had mijn leesbril op. Ik heb maar één bril. Het 
is een slechte. Het is aan u. 

Mevrouw Lafkioui 

Dank u, voorzitter. Dit is mijn laatste keer dus, hè? Maar ik wil de gedeputeerde nog wel iets 
meegeven. Het is zo dat ik zelf uit die sector kom. Ik denk dat ik in 1998 met mijn werk in die 
sector gestopt ben. Het probleem dat ik noemde, is al gekend vanaf het moment waarop ik 
begonnen ben, in het begin van de jaren negentig. Dus ik spreek nu echt wel van een probleem 
dat al zeer lang gekend is en waarvoor men al jaren de ogen sluit. Men doet er niets aan. Dat is 
geen verwijt naar de provincie toe. Het is wel een verwijt naar de Vlaamse overheid toe. Zij doet 
niet wat zij zou moeten doen: structureel in een opvang voorzien voor mensen die door de 
mazen van het net vallen. Het gaat dus om mensen die niet in het residentiële deel van de 
gehandicaptensector thuishoren en ook niet helemaal in de psychiatrie. Ze vallen daar ergens 
tussenin. Het is iets wat ik al jaren hoor, dat er nog altijd veel te weinig … Gelukkig dat wij nog 
voor een stuk dat impulsbeleid voeren. Ik ken de vzw Obra vrij goed. Er wordt in die vzw heel 
goed werk gedaan. Gelukkig maar dat dat er nog is. Anders zou er helemaal niks gebeuren. 
Dus in die zin zou ik zeggen: blijf aankloppen bij de minister. Dank u, meneer de gedeputeerde. 

De heer voorzitter 

Mevrouw, als ik zo meeluister, dan zou de Vlaamse Raad – men noemt zichzelf een parlement, 
maar het is een raad – een Groen- en Witboek van ons niet doorstaan, hè? Dat is ook duidelijk. 
 
We gaan stemmen over punt 30. De stemming is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
77 ‘ja’. 
Het punt is goedgekeurd met unanimiteit.  

PUNT 31. GEWOON PROVINCIEBEDRIJF PISAD (OPENBARE ZITTING) 

- Kennisneming van het verslag van het Rekenhof 
- Vaststelling van Balans en Jaarrekening 2011 en goedkeuring van het Activiteitenverslag 2011 

De heer voorzitter 

Punt 31. Gewoon Provinciebedrijf PISAD. 
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- Kennisneming van het verslag van het Rekenhof. 
 
We nemen kennis. 
 
- Vaststelling van Balans en Jaarrekening 2011 en goedkeuring van het Activiteitenverslag 
2011. 
 
We gaan stemmen over punt 31, over PISAD. De stemming is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
76. 
Unanimiteit. 

PUNT 32. GEWOON PROVINCIEBEDRIJF PISAD (OPENBARE ZITTING) 

Goedkeuring van de Begrotingswijziging 2012.  

De heer voorzitter 

Punt 32. PISAD. Goedkeuring van de Begrotingswijziging 2012.  
 
De stemming over punt 32 is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
77 ‘ja’. 
Zeer goed. 

PUNT 33. GEWOON PROVINCIEBEDRIJF PISAD (OPENBARE ZITTING) 

Goedkeuring van de Beleids- en Financiële Nota 2013 

De heer voorzitter 

Punt 33. PISAD. Goedkeuring van de Beleids- en Financiële Nota 2013. 
 
De stemming over punt 33 is geopend. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Iedereen heeft gestemd. Sluiting. 
74 ‘ja’. 

PUNT 34. WELZIJN – ZORG (OPENBARE ZITTING) 

Subsidiedossier Mantelzorg 2012, provinciaal netwerk ‘nachtzorg’: goedkeuring van de 
modaliteiten van de overeenkomst en van de toekenning van subsidies 
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De heer voorzitter 

Punt 34. Zorg. Subsidiedossier Mantelzorg 2012, provinciaal netwerk ‘nachtzorg’: goedkeuring 
van de modaliteiten van de overeenkomst en van de toekenning van subsidies. 
 
Punt 34 ligt ter stemming. Opening.  
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Iedereen heeft gestemd. Sluiting. 
79 ‘ja’. 

PUNT 35. INTERGEMEENTELIJKE SAMENWERKING – VENECO (OPENBARE ZITTING) 

Voorbereiding algemene vergadering van 14 december 2012: 
- goedkeuring van de voorgestelde beslissingen 
- aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger 

De heer voorzitter 

Punt 35. Intergemeentelijke samenwerkingsverbanden – Veneco.  
Voorbereiding algemene vergadering van 14 december 2012: 
 
- Goedkeuring van de voorgestelde beslissingen. 
 
Stemming. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Iedereen heeft gestemd. Sluiting. 
63 ‘ja’, 13 onthoudingen. 
Het punt is goedgekeurd.  
 
- Aanduiding van een effectief en een plaatsvervangend vertegenwoordiger. 
 
Meneer Liebaut. 

De heer Liebaut 

Het voorstel, voorzitter, is: Geert De Roo effectief en Phaedra Van Keymolen plaatsvervanger. 

De heer voorzitter 

Voilà. Een geheime stemming, elektronisch. Ik open ze. 
 
[stemming] 
 
Heeft iedereen gestemd? Sluiting. 
53 ‘ja’, 22 onthoudingen. 
Het punt is goedgekeurd.  
 
We komen bij de vragen. 
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Meneer Beke. Pardon? 

De heer Beke 

Ja, dank u wel, voorzitter, maar ik zie dat de gedeputeerde tot wie ik mij wil richten … 

 

De heer voorzitter 

Ah ja. Ik zal meneer Schollaert laten komen.  

PUNT 37. VRAAG VAN EDDY SCHOLLAERT (OPENBARE ZITTING) 

Vraag inzake windturbines en de passiefbouw te Wachtebeke 

De heer voorzitter 

Meneer Schollaert, punt 37, inzake de windturbines en de passiefbouw te Wachtebeke. U heeft 
het woord.  

De heer Schollaert  

Dank u, voorzitter.  

De heer voorzitter 

We luisteren, we luisteren! Het is nog geen pauze. Dank u wel. 

De heer Schollaert  

Ik geef even een korte voorstelling van het project windturbines. Op zaterdag 22 september 
waren tal van geïnteresseerden op de afspraak in Puyenbroeck, om kennis te nemen van het 
provinciale project betreffende de kleine windmolens en het passief bezoekerscentrum. Gezien 
het tijdstip, vrij kort voor de verkiezingen, kon de voorstelling op een mooi bezoekersaantal 
rekenen. We moesten vaststellen dat het project nog niet van start kon gaan, omdat nog niet 
alle ingeschrevenen die een windturbine mochten plaatsen in de gelegenheid waren geweest 
om dat te doen. We konden de passiefbouw echter wel bekijken. Men hoopte het project 
Windenergie tegen 1 december 2012 van start te kunnen laten gaan. Rond dit project heb ik 
een aantal vragen en ook een voorstel voor de gedeputeerde. Ik vind dit een geslaagd project 
om geïnteresseerden te laten kennismaken met de uiterlijke kenmerken van kleine turbines. 
Gezien hun omvang en kostprijs zullen deze kleine turbines vermoedelijk steeds een publiek 
kennen in KMO-middens. Ik vind het een fantastisch project, want de kennis met betrekking tot 
dergelijke windturbines is uitermate beperkt. In een uitzending die ik hoorde via VRT Radio 2 
bleek dat men niet op de hoogte was van de technische aspecten van de kleine windmolens. 
Daarom vond ik de inplanting in Puyenbroeck een zeer geslaagd idee. Mijn vraag met 
betrekking tot het project is de volgende: kan het project Windenergie inderdaad op de 
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genoemde datum van 1 december 2012 van start gaan? Door de realisatie van een 
bezoekerscentrum van passiefbouw kunnen alle belangstellenden zo’n passiefbouw in zijn 
functionaliteit bestuderen en de uiterlijke kenmerken ervan waarnemen. In het gebouw in 
Puyenbroeck zijn, naar ik meen, de administratieve diensten van het domein Puyenbroeck 
ondergebracht. Zou het niet wenselijk zijn om het infopunt Duurzaam bouwen, het na-isoleren 
en het energiespaarzaam verbouwen ook onder te brengen in een passiefbouw? Heeft men 
plannen in die richting voor het infopunt? Passief- en laagenergiebouw, na-isoleren en 
energiespaarzaam bouwen zijn thema’s die steeds meer aandacht gaan krijgen. Voor een 
particulier is het een probleem – om niet te zeggen: een zeer groot probleem – om op een 
objectieve wijze materiaal en kennis aangeboden te krijgen. Vandaar mijn uitdrukkelijke 
verzoek: kan het infopunt Duurzaam bouwen ondergebracht worden in een passiefbouw, zodat 
dit thema in al zijn facetten voor de bezoeker dadelijk zichtbaar en voelbaar is in de praktijk en 
hij of zij onmiddellijk ondergedompeld wordt in de toekomstige wijze van bouwen? Een laatste 
verzoek: als het project Windenergie van start is gegaan en er opnieuw een bezoekersmoment 
is gepland, stel dan een aantal fietsen van het domein ter beschikking voor de genodigden. Dat 
zal ten zeerste op prijs gesteld worden. Er stond daar een massa huurfietsen en de turbines 
staan tamelijk ver uit elkaar. Als aan de bezoekers voor de tijd van het bezoek een fiets ter 
beschikking gesteld wordt, zal dat een zeer gewaardeerde aangelegenheid zijn. Dank u.  

De heer voorzitter 

Meneer Hertog. 

De heer gedeputeerde Hertog 

Dank u, voorzitter. Wat het project Kleine Windturbines betreft: ik heb nergens teruggevonden 
dat ooit gezegd is dat het project effectief van start zou gaan op 1 december. Ik geloof wel dat 
tijdens de uiteenzetting gezegd is dat tegen het eind van dit jaar hopelijk alle windturbines 
zullen draaien. U weet dat er zeven kandidaten waren. De beperktheid van het aantal 
kandidaten wijst er al op dat in die sector waarschijnlijk ook wel wat charlatans actief zijn. Dat 
zorgt er op zich al voor dat het project geslaagd is, want die charlatans worden er dan al 
tussenuit gehaald. Van die zeven windturbines zullen er uiteindelijk vijf geplaatst worden. Op dit 
moment zijn er al vier geplaatst. De diensten verzekeren mij dat normaal gesproken tegen het 
eind van dit jaar alle vijf turbines operationeel moeten zijn. Dan kom ik bij het onderbrengen van 
het infopunt Duurzaam bouwen in het passiefgebouw op Puyenbroeck. Persoonlijk denk ik dat 
dat niet zo’n goed idee is. In de eerste plaats is er in dat nieuwe passiefgebouw eigenlijk geen 
ruimte om dat infopunt onder te brengen. Je hebt daar een permanente tentoonstellingsruimte, 
een bezoekersruimte en administratieve ruimtes, maar meer ruimte is daar natuurlijk niet. In het 
infopunt Duurzaam bouwen zal bijvoorbeeld toch ook een ruimte moeten zijn voor de sector die 
actief is binnen dat concept. Ruimte is er dus niet. In de tweede plaats: als je zo’n infopunt 
Duurzaam bouwen maakt, doe je dat volgens mij het best op een locatie die zeer vlot 
bereikbaar is voor heel veel mensen. Nu heeft Puyenbroeck heel veel eigenschappen en 
capaciteiten, maar een gemakkelijke bereikbaarheid hoort daar niet bij. Ik denk dus dat ge dat 
infopunt eerder moet voorzien in de omgeving van een grotere stad of langs autosnelwegen of 
zo of langs grote terreinassen Ten slotte: wat uw vraag over de fietsen betreft, heeft u natuurlijk 
gelijk. Ik denk echter dat de mensen op Puyenbroeck zo trots waren op hun elektrische treintje 
dat zij deze keer ook dat treintje wilden gebruiken. De volgende keer zullen ze fietsen ter 
beschikking stellen. 

De heer voorzitter 

Dank u wel, meneer Hertog. Meneer Schollaert, een tweede keer. 
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De heer Schollaert 

Ja, gedeputeerde, ik had ook gehoopt kennis te kunnen maken met het elektrische treintje, 
maar we hebben ons te voet verplaatst. Het kan echter zijn dat u mij verkeerd begrepen hebt. Ik 
denk dat de administratieve diensten van Puyenbroeck gehuisvest zijn in het onthaalcentrum. 
En ik doelde op een bezoekerscentrum in een of ander gebouw dat naar passiefnormen of 
laagenergienormen gebouwd is. Het maakt niet uit waar dat gebouw staat, als het maar vlot 
bereikbaar is. Ik doelde dus niet op Puyenbroeck, want dat is inderdaad ver afgelegen. Geachte 
collega’s, waarde voorzitter, geachte deputatie, dit is mijn laatste provincieraad en dit was dus 
mijn laatste tussenkomst. Ik dank u allen voor uw luisterbereidheid en voor uw begrip. Dank u. 

De heer voorzitter 

Dank u wel, meneer Schollaert. Ik herinner mij uw eerste toespraak, toen u tegen ons zei: ik ga 
oppositie voeren te land, ter zee en in de lucht. Ge hebt dat ook gedaan. Dank u wel.  

PUNT 36. VRAAG VAN JOHAN BEKE (OPENBARE ZITTING) 

Vraag over de wenselijkheid van een combiticket voor het project Restauratie Lam Gods 

 

De heer voorzitter 

We gaan over naar de vraag van meneer Johan Beke over de wenselijkheid van een 
combiticket voor het project Restauratie Lam Gods.  

De heer Beke 

Dank u wel, voorzitter. Collega’s, gedeputeerde, we hebben hier in de raad en ook in de 
commissies een aantal keren gesproken over de restauratie van het Lam Gods, die momenteel 
gaande is. U herinnert zich allemaal dat, na besprekingen en momenten die aanvankelijk 
moeilijk waren, toch een goed akkoord gesloten is tussen drie instanties: de provincie (het 
Caermersklooster), het bisdom (de Sint Baafskathedraal) en de stad Gent (het Museum voor 
Schone Kunsten). Dat akkoord houdt in dat het Lam Gods tijdens de duur van de restauratie 
kan blijven bezocht worden, hoewel een paar weggenomen panelen tijdelijk vervangen worden 
door zwart-witbeelden. Binnenkort zal een aantal onder u kennis maken met het 
Caermersklooster. Daar is een schitterende tentoonstelling gewijd aan de hele geschiedenis, 
entourage en restauratie van het Lam Gods. In de derde plaats kunnen bezoekers in het MSK 
de effectieve restauratie die daar plaatsvindt, volgen. Men kan trouwens in het 
Caermersklooster ook beelden van de restauratie te zien krijgen.  

De heer voorzitter 

Meneer Beke, eventjes. Collega’s, wilt ge luisteren alsjeblieft? Er wordt veel gepraat. En daar is 
iemand aan het woord. Meneer Beke. 

De heer Beke 
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Ja, dank u wel, voorzitter. Dat betekent dus dat bezoekers naar deze drie locaties kunnen gaan. 
Die drie locaties zijn eigenlijk complementair. Ik denk dat dat belangrijk is. In de praktijk botsen 
we echter op een probleem. Iemand die naar de Sint Baafskathedraal gaat, betaalt individueel 
een ticket van 3 euro. Met een opleg van 2 euro, dus voor 5 euro, kan hij ook een 
toegangsticket krijgen voor het Caermersklooster. Dat is dus een soort duo-effect. De derde 
partij blijft er echter een beetje buiten staan. Want als die geïnteresseerde bezoeker naar het 
MSK gaat, waar de eigenlijke restauratie plaatsvindt, betaalt hij nog eens 4 euro extra. Voor het 
hele gebeuren is hij dus in totaal 9 euro kwijt. Dat is nogal aan de hoge kant, zeker als je er in 
gezinsverband naartoe gaat. En het kan inderdaad bijzonder interessant zijn om er met 
kinderen naartoe te gaan, want daar begint bij wijze van spreken de kunstzinnige opvoeding. In 
de overeenkomst was afgesproken dat men met alle drie instanties zou streven naar een 
combiticket. Maar ik moet vaststellen dat het MSK of eigenlijk de stad Gent in gebreke blijft. Dat 
bericht is ook in de pers verschenen en ik heb het vandaag nog eens nagevraagd. De stad 
Gent blijft erbuiten. Zij is blijkbaar niet bereid om erin te stappen, of misschien zit er een 
probleem op dat punt. In ieder geval: ik betreur dat. Ik vind het jammer dat het op deze manier 
gebeurt. Vandaar dat ik toch nog eens een pleidooi houd – publiek, zodat het ook doordringt in 
de kringen waarin het moet doordringen – om hier werk van te maken. Men heeft daar alle 
belang bij. En ik zou de gedeputeerde of de deputatie willen vragen om alsnog te proberen tot 
een oplossing te komen. Het zou mooi zijn als dat zou lukken en het zou allemaal toch een 
beetje ter ere van het Lam Gods zijn. Dank u wel. 

De heer voorzitter 

Dank u wel. Meneer Verbeke vroeg het woord? U deed ‘zo’. Ah, pardon, dat was niet voor mij 
bedoeld. Excuseer me. Ik dacht dat u het woord vroeg. Meneer Dauwe. 

De heer gedeputeerde Dauwe 

Meneer de voorzitter, meneer de griffier, achtbare collega’s van de provincieraad, wanneer u de 
kwaliteitskranten leest, zult u inderdaad bijna wekelijks kunnen volgen hoe de restauratie van 
het Lam Gods in het MSK en de tentoonstelling in het Caermersklooster draaien. Zoals meneer 
Beke zei, kunnen de bezoekers de tentoonstelling volgen op twee locaties: in de kathedraal 
zelf, waar een aantal panelen hangt en in het Museum van Schone Kunsten, waar de 
restauratie van een paar panelen plaatsvindt. Verder is in ons Caermersklooster, dankzij de 
inventiviteit van onze onvolprezen conservator Lode Van Pee, een prachtige, unieke 
tentoonstelling te zien over de werking, maar vooral ook over de genese van het Lam Gods. Het 
is de eerste keer dat men met infraroodreflectografie de tekeningen onder het paneel, onder de 
verf kan bekijken. Dat is uniek. Ik denk dat binnenkort alle provincieraadsleden de mogelijkheid 
zullen krijgen om onder leiding van mevrouw Verheirstraeten van de vierde commissie deze 
tentoonstelling te bekijken. Het gaat om onze tentoonstelling in ons Caermersklooster en het 
gaat om ons retabel, want het Lam Gods is van de provincie. Nu, van de kant van de 
gedeputeerden wordt inderdaad gewerkt aan de afstemming tussen deze drie locaties. Wij zijn 
daarin zeer consequent geweest. Er zijn initiatieven genomen door ons provinciebestuur. We 
hebben onder meer samen één logo ontworpen. We hebben ook vastgesteld dat het nuttig zou 
zijn om met één ticket de drie locaties te kunnen bezoeken. Meneer Beke heeft het gezegd: de 
stad Gent heeft gemeend daar toch een speciaal inkomen te moeten voor vragen, blijkbaar 
vooral onder impuls van de directie van het museum. Op dit moment kan iemand die in de 
kathedraal een ticket van 4 euro koopt, met dat ticket gratis het Caermersklooster bezoeken. 
Wil diezelfde persoon echter ook de restauratie volgen in het MSK, dan moet hij inderdaad 5 
euro bijbetalen. Dat is oorspronkelijk niet voorzien. In het museum stelt men echter dat men de 
andere zalen niet kan afscheiden van de zaal waar de restauratie kan worden gevolgd. Met 
andere woorden: wie binnenkomt, kan het hele museum bezoeken. Daarvoor denkt men dan 5 
euro te moeten vragen. Ik weet niet of het technisch inderdaad niet mogelijk is om die andere 
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zalen af te sluiten, maar in elk geval is dit de situatie. Wij hopen dat zeer veel mensen het 
museum kunnen bezoeken en dat zeer veel mensen ook onze tentoonstelling in het 
Caermersklooster kunnen bezoeken. En inderdaad: in deze moeilijke tijd moeten we er toch 
een beetje naar streven om het voor gezinnen met kinderen zo goedkoop mogelijk te maken. 
We gaan het in elk geval nog eens ter sprake brengen in de werkgroep, maar ik heb niet te veel 
hoop dat het zal gebeuren. Ik kan alleen zeggen, voorzitter, dat dit gebeuren niet alleen de 
binnenlandse, maar ook de buitenlandse pers haalt en dat onze provincie daar altijd zeer goed 
uit komt. Dank u. 

De heer voorzitter  

Dank u wel, meneer Dauwe. Dank u wel, sprekers.  

PUNT 38. VRAAG VAN LENA VAN BOVEN (OPENBARE ZITTING) 

Vraag over de schimmelziekte bij de es 

De heer voorzitter 

De laatste vraag van deze legislatuur is voorbehouden aan mevrouw Lena van Boven en gaat 
over de schimmelziekte bij de es. De es, niet "het Es", hè? Ja. Voilà.  

Mevrouw Van Boven 

Dank u wel, voorzitter. Iedereen kent ongetwijfeld de grote, mooie boom met zijn rechte stam en 
zijn sterk omhoog gerichte takken: de es. Hij is dikwijls te zien midden in een wei, als 
schaduwboom. Tegelijk hoort hij, met de eik en de beuk, tot de belangrijkste bomen in onze 
bossen. Helaas is de es gevoelig voor schimmels. Sinds 2010 worden op verschillende 
plaatsen in dit land essen ziek. De bladeren sterven vroegtijdig af, twijgen kleuren geel tot zwart 
en de stam vertoont plekken. Deze ziektesymptomen zijn toe te schrijven aan een invasieve 
schimmel, die vermoedelijk via Oost-Europa zijn weg volgt tot hier. Volgens de consulent 
Bosbeheer bij Natuurpunt zit de schimmel intussen in alle bossen en is de ziekte aan het 
exploderen. De essenziekte is in heel Europa aan een opmars bezig. In Denemarken is al 90% 
van de es uitgeroeid. Sommigen vrezen dat de es totaal uit onze bossen verdwijnt, als niet 
wordt ingegrepen. Is deze schimmelziekte al vastgesteld in de provinciale domeinen, zoals Het 
Leen, Gentbos of Puyenbroeck? Zijn er eventueel maatregelen genomen? Zo ja, welke? 
Besteedt het Proefcentrum voor Sierteelt aandacht aan dit schimmelprobleem, of hebben zij 
daarvoor uit de sector al verzoeken ontvangen? Bij die sector denk ik dan op de eerste plaats 
aan de bosboomkwekerijen. Ik dank u. 

 

De heer voorzitter 

Dank u wel, mevrouw. Meneer Vercamer zal daarop antwoorden? Ah, pardon. Jullie beiden. 
Eerst de jongste. Meneer Hertog. 

De heer gedeputeerde Hertog 
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We zijn beiden grote kenners van schimmelziekten, voorzitter, dus … 

De heer voorzitter 

Ik weet daar liever niets van, hoor. 

De heer gedeputeerde Hertog 

Ik denk dat we alle twee op de vragen kunnen antwoorden. De confrator heeft daarnet al 
gezegd dat de ziekte zowat in alle bossen verspreid zit. Dat klopt. Op onze provinciale 
domeinen zijn de bomen dus ook aangetast. Er is eigenlijk nog heel weinig bekend over deze 
schimmelziekte. Vandaar dat ik er ook alles over weet. Wel is bekend dat de verspreiding 
waarschijnlijk via de wind gaat. Anders zou de schimmel onmogelijk op zo’n korte termijn heel 
Europa kunnen veroveren. Ondertussen wordt op dat punt door de Vlaamse overheid, c.q. het 
Instituut voor Natuur- en Bosonderzoek, nader onderzoek verricht. Hebben we al maatregelen 
genomen in onze provinciale domeinen? Jawel. In de eerste plaats planten we geen essen 
meer aan. Dat is natuurlijk de belangrijkste maatregel. In de tweede plaats laten we op dit 
ogenblik de meeste essen die zijn aangetast, staan. Er is namelijk nog zo weinig over de 
schimmelziekte bekend dat niemand zelfs weet of die ziekte spontaan zou kunnen verdwijnen. 
Het heeft dus weinig zin om nu alles te gaan verwijderen. Dat doen we alleen op een aantal 
specifieke plaatsen, zoals langs de Verbindingsweg en de dreven in Puyenbroeck. Daar zijn 
nieuwe essen aangeplant en daar is werkelijk alles kapot. Die bomen gaan we dus wel 
vervangen, maar dan uiteraard door inheemse boomsoorten die geen es zijn. Ik denk dat we ze 
ook niet gaan vervangen door kastanjes, want de meeste kastanjes lijden ook aan allerlei 
ziekten. Wat de vraag over het PCS betreft: ik ben ook een zeer groot specialist in de PCS, 
maar ik denk dat collega Vercamer daar nog een groter specialist in is. Ik geef daarvoor dus 
graag het woord aan hem. 

De heer voorzitter 

Meneer Vercamer, kunt u ons eerst zeggen wat dat is, dat laatste? Dat weten wij namelijk niet. 
Het is aan u. 

De heer gedeputeerde Vercamer 

Voorzitter, wij hebben daar de laatste maanden als specialisten onder elkaar al veel over 
gediscussieerd. U weet dat wel, hè? De es is wel een mooi boompje. Ik heb er één in mijn hof 
staan. Maar het is ook een ambetant boompje, nietwaar? Er komen veel zaailingen aan, 
‘vliegerkes’, zoals men ze noemt. Verder zitten er enorm veel kleine bladeren aan, die dan 
allemaal in mijn vijver vallen. Ge hebt er veel snoeiwerk aan, als ge hem een beetje in de hand 
wilt houden. Maar goed, ik draag er zorg voor, omdat ik het nu eenmaal niet over mijn hart kan 
verkrijgen om hem om te hakken. Overigens zou ik daar ook geen toestemming voor krijgen van 
de gemeente Destelbergen. Binnen de Technopool Sierteelt loopt … 

 

De heer voorzitter 
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Meneer Vercamer, excuseer. Mensen, luister alsjeblieft. Het is zeer moeilijk. Wij verstaan niks 
meer.  

De heer gedeputeerde Vercamer 

… loopt een onderzoek naar de schimmelziekte. Het probleem is echter dat wij alleen maar 
dingen kunnen inventariseren en vaststellen na een vrij ingewikkeld onderzoek, dat we niet 
zomaar overal kunnen uitvoeren. We moeten dat doen op het ILVO. En we kunnen alleen maar 
vaststellen dat die ziekte er is. De ziekte is namelijk reeds algemeen in de parken en de bossen 
van Vlaanderen verspreid (in mijn tuin nog niet). Er zijn op dit moment ook nog geen 
hoopgevende beschermingsmaatregelen beschikbaar. Men zoekt verder. Meer kan ik er niet 
over zeggen. Misschien zal het Provinciale Centrum voor de Sierteelt nog eens een project 
indienen bij de provincie voor een nog diepgaander onderzoek, om op die manier een efficiënte, 
hoopgevende beschermingsmaatregel te genereren. Internationaal is men er ook overal mee 
bezig, maar men heeft op dit moment echt geen beschermingsmaatregel. Dat is de realiteit.  

De heer voorzitter 

Mevrouw Van Boven, volstaat dit? Goed. 
 
Dan zijn we aan het eind van deze raad. 
 
Collega’s, de provincieraad zal natuurlijk morgen niet vergaderen. Schrap dat dus maar in jullie 
uitnodiging. De volgende provincieraad zal vergaderen op maandag 3 december, maar dan 
voor sommigen hier, niet voor ons allen. Het is net als in een ‘animal farm’, hè? We gaan dus 
vergaderen op 3 december, om 10.00 uur ’s morgens, voor de installatie van de nieuwe 
legislatuur.  
Ik wil u erop wijzen dat door de provincieraad vandaag om 16.00 uur een aansluitende 
huldezitting wordt gehouden, naar aanleiding van het afscheid van gouverneur André Denys. In 
de eerste plaats: we begroeten hem. Hij is er nu niet. We begroeten hem, zoals we altijd het 
jaar openen. Ik ga hem halen, wijs hem de weg door de lange gang en stel hem voor aan de 
fractieleiders. Vervolgens kom ik binnen. Dan wordt er gestampt door een bode. Met luide stem 
roept de bode: “De gouverneur!” We staan dan allen recht en geven een applaus. Daarna zal ik 
vijf minuten over de gouverneur spreken. Meneer Alexander Vercamer doet dat een beetje 
langer: 20 minuten, heeft hij mij gezegd. Hij heeft ook zes jaar met de gouverneur 
samengewerkt. Dat is toch een andere samenwerking dan die ik met hem gehad heb. Ik zag de 
gouverneur soms maar eenmaal in de maand. Jullie vergaderen elke week met hem. Dat is 
natuurlijk een groot verschil. Vervolgens zal de gouverneur zelf het een en ander zeggen. En 
dan gaan we, zoals men mij gezegd heeft, naar een receptie. Ik ben blij dat ik die twee foto’s 
weer zie, van meneer Van Eeckhaut en meneer Balthazar. Deze week waren ze weg. Ik durfde 
hen dat niet te zeggen, hoor. Dames en heren, we gaan afsluiten. Dat doen we met een 
cadeau, hè? Maar hij is er niet. Straks krijgt hij zijn cadeau uit de handen van de diverse 
fractieleiders. Ze gaan het elk met drie of vier vingers afgeven.  
Ik neem vlug afscheid, mensen. Ik heb daarnet gezegd: de aarde zal niet uit haar baan drijven. 
We vliegen door, 108.000 km per uur, door dit heelal, rond de zon. Er is dus is nog veel 
toekomst voor degenen die hier weggaan – misschien minder voor de blijvers of de 
nieuwkomers. Ik zeg u dus alleen maar: afscheid doet niet lijden, hè? Afscheid opent 
gelegenheden voor andere dingen. Ik zal daar zeker gebruik en misbruik van maken. 
 
Zijn er nog mensen die het woord vragen om iets te zeggen over het afscheid? Het mag niet 
over de raad gaan, want die gaat nu sluiten.  
 
Mevrouw Van der haeghen.  
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Mevrouw Van der haeghen 

Nog heel kort, voorzitter. U hebt deze raad met rechtvaardige, maar strenge hand geleid. Onze 
oprechte dank voor de wijze waarop u dit gedaan hebt. Ik denk dat ik namens de voltallige 
fractie spreek. U was zeer neutraal, maar toch nog altijd een deel van onze fractie. Dank 
daarvoor. 
 
[applaus] 

De heer voorzitter 

Dank u wel, mevrouw.  
Dames en heren, collega’s, ik ben een paar minuten lid geweest van de KAPE van Gent. Daar 
hadden ze de loffelijke gewoonte om ook voor zichzelf te applaudisseren. Die gewoonte heb ik 
behouden  
Ik sluit de zitting van vandaag. Pas op, het is vroeg donker vandaag, hè? Wees voorzichtig.  
 
[applaus] 
 
 
 
EINDE VAN DE ZITTING 


